
MOTIE: GEEN BLANCO CHEQUE

De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 6-10-2020

Constaterende dat:

- het college aan de gemeenteraad heeft gevraagd via moties wensen en bedenkingen 
mee te geven op de concept Regionale Energiestrategie Rotterdam-Den Haag (RES);

- betaalbaarheid als eerste uitgangspunt is genoemd in de concept RES; 
- in de concept RES geen uitspraken worden gedaan over de kosten van de plannen;
- het Planbureau voor de Leefomgeving aangeeft dat het verduurzamen van huizen 

financieel onaantrekkelijk is;
- de gemeente nu al te maken heeft met een miljoenentekort;

Overwegende dat:

- de energietransitie alleen kan slagen als het betaalbaar is voor alle Rijswijkers;
- de plannen grote gevolgen hebben voor wat de gemeente allemaal moet regelen aan 

subsidies, aanpassingen in de publieke ruimte en ‘investeringen’.
- we nooit een blanco cheque kunnen en willen afgeven voor deze plannen;

Verzoekt het college:

in de RES 1.0 inzicht te hebben gegeven in:

1. wat de uitvoering van de plannen die volgen uit de RES 1.0 de gemeente Rijswijk 
direct en indirect gaan kosten;

2. wat de plannen en ambities die volgen uit de RES gemiddeld voor kosten met zich 
meebrengen voor de Rijswijkers;

3. bovengenoemde punten zo snel mogelijk na de raadsvergadering in te dienen bij de 
projectorganisatie van de RES.

en gaat over tot de orde van de dag.

Rijswijks-Belang

Marc Weterings

https://www.pbl.nl/nieuws/2020/verduurzamen-eigen-woning-financieel-onaantrekkelijk


(2)MOTIE: VEILIGHEID VOOROP

De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 6-10-2020

Constaterende dat:

- het college aan de gemeenteraad heeft gevraagd via moties wensen en bedenkingen 
mee te geven op de concept Regionale Energiestrategie Rotterdam-Den Haag (RES);

- er in de concept-RES wordt gesproken over 2,8 tot 3,2 TWh grootschalige en 0,8TWh 
kleinschalige opwekking via zonne- en windenergie binnen onze regio;

- van alle geschikte daken tenminste 40% vóór 2030 met zonnepanelen bedekt moet 
zijn;

- er recentelijk zonnepanelen in brand vlogen aan de Menagerie en de Wildbaan in 
Rijswijk;

- bij brandende zonnepanelen kleine glasdeeltjes vrijkomen, die in de wijde omgeving 
schade kunnen toebrengen aan natuur, mens en dier;

Overwegende dat:

- veiligheid voor de Rijswijkers altijd voorop hoort te staan;
- een toename aan woningbranden door zonnepanelen onwenselijk is;
- we natuur, mens en dier tegen de glasdeeltjes van brandende zonnepanelen moeten 

beschermen;

Verzoekt het college:

1. onderzoek te laten doen naar de brandveiligheid van zonnepanelen en de schade die 
glasdeeltjes uit brandende zonnepanelen kunnen aanbrengen;

2. De resultaten hiervan te delen voorafgaand aan de behandeling van de RES 1.0;
3. bovengenoemde punten zo snel mogelijk na de raadsvergadering in te dienen bij de 

projectorganisatie van de RES;

en gaat over tot de orde van de dag.

Rijswijks-Belang

Marc Weterings

https://district8.net/zonnepanelen-in-brand-op-dak-van-woning-menagerie-rijswijk.html
https://district8.net/zonnepanelen-in-brand-op-aanbouw-woning-wildbaan-rijswijk.html
https://www.nhnieuws.nl/nieuws/270943/weilanden-vol-glas-van-zonnepanelen-na-hevige-brand-nieuw-probleem-voor-milieudiensten


(3)MOTIE: HELDERE TAAL

De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 6-10-2020

Constaterende dat:

- het college aan de gemeenteraad heeft gevraagd via moties wensen en bedenkingen 
mee te geven op de concept Regionale Energiestrategie Rotterdam-Den Haag (RES);

- de concept RES voorschrijft dat communicatie “begrijpelijk” en “laagdrempelig” moet 
zijn;

- in de concept RES zinnen te zin vinden zijn als: 
o “Deze verhaallijnen zijn een combinatie van landschapskenmerken en de 

ruimtelijk-energetische ontwerpprincipes uit het Energieperspectief 2050”
o “In het kader van de RES richten de samenwerkende overheden zich 

vervolgens op het iteratieve proces van afstemming op de lokale vraag en 
daarin mede voorzien via bovenlokale bronnen en de (boven-) regionale 
ontwikkeling van bronnen en warmtetransport.”;

Overwegende dat:

- iedereen moet kunnen begrijpen wat er in de RES staat;
- de concept RES niet voldoet aan de eisen die het zelf aan de communicatie heeft 

gesteld;

Verzoekt het college:

1. erop toe te zien dat de RES 1.0 in begrijpelijke taal wordt geschreven.
2. bovengenoemde punten zo snel mogelijk na de raadsvergadering in te dienen bij de 

projectorganisatie van de RES;

en gaat over tot de orde van de dag.

Rijswijks-Belang

Marc Weterings



(4)MOTIE: KLIMAATOPWARMING?

De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 6-10-2020

Constaterende dat:

- het college aan de gemeenteraad heeft gevraagd via moties wensen en bedenkingen 
mee te geven op de concept Regionale Energiestrategie Rotterdam-Den Haag (RES);

- de concept RES een gevolg is van afspraken uit het Parijs-akkoord en het Nederlandse 
Klimaatakkoord;

- in het Parijs-akkoord is afgesproken om maximaal 2 graden klimaatopwarming toe te 
staan;

- in het Nederlandse klimaatakkoord is afgesproken om in 2030 49% minder CO2 uit te 
stoten dan in 1990;

- in de concept RES geen uitspraken worden gedaan over het effect van de 
maatregelen op het tegengaan van klimaatopwarming of de vermindering van CO2-
uitstoot;

Overwegende dat:

- het onwenselijk is om in te stemmen met plannen die veel geld gaan kosten zonder 
dat we weten wat het effect van de maatregelen is;

Verzoekt het college:

in de RES 1.0 inzicht te hebben gegeven in:

1. voor hoeveel procent de plannen bijdragen aan het terugdringen van de CO2-uitstoot 
in Nederland;

2. in hoeverre de plannen bijdragen aan het tegengaan van de mondiale 
klimaatopwarming;

3. bovengenoemde punten zo snel mogelijk na de raadsvergadering in te dienen bij de 
projectorganisatie van de RES;

en gaat over tot de orde van de dag.

Rijswijks-Belang

Marc Weterings



(5)MOTIE: PLAN B WARMTE-PROJECTEN

De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 6-10-2020

Constaterende dat:

- het college aan de gemeenteraad heeft gevraagd via moties wensen en bedenkingen 
mee te geven op de concept Regionale Energiestrategie Rotterdam-Den Haag (RES);

- in de concept RES wordt gesproken van een energiemix om duurzame energie op te 
wekken. Dit om te voorkomen dat de vraag naar elektriciteit te sterk toeneemt. 

- er wordt uitgegaan van “veel potentie in deze regio aan warmte en de ambitie deze 
te benutten” via onder andere warmtenetten en geothermie;

- in de concept-RES staat dat voor deze oplossingen “heldere taakverdeling, wet & 
regelgeving en financiële instrumenten nog ontoereikend zijn”;

Overwegende dat:

- plannen realistisch moeten zijn om te weten wat we kunnen verwachten. 
- het erop lijkt dat we zonder de warmte-projecten niet kunnen voldoen aan de 

ambities uit het Klimaatakkoord;
- er in de concept RES niet wordt gesproken over wat er gebeurt als heldere 

taakverdeling, wet & regelgeving en financiële instrumenten voor de warmte-
projecten ontoereikend blijven;

Verzoekt het college:

1. in de RES 1.0 een plan B te hebben voor als de warmte-projecten niet kunnen 
worden uitgevoerd;

2. bovengenoemde punten zo snel mogelijk na de raadsvergadering in te dienen bij de 
projectorganisatie van de RES;

en gaat over tot de orde van de dag.

Rijswijks-Belang

Marc Weterings


